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Det belgiske formandskab har annonceret at økonomisk vækst og bæredygtig udvikling figurerer blandt topprioriteterne. 

I forhold til energiområdet indebærer denne prioritering at man i særlig grad lægger vægt på at opnå resultater 

vedrørende liberaliseringen af el- og gasmarkederne og vedrørende sager der fremmer en mere miljøvenlig udvikling af 

energipolitikken inden for Fællesskabet. 

Med hensyn til det indre marked for el og gas er det det belgiske formandskabs ambition at opnå politisk enighed om for 

det første forslaget om ændring af el- og gasdirektiverne med henblik på såvel en kvalitativ uddybning af liberaliseringen 

(skærpede krav til reguleringen af netadgangen mv. med henblik på ensartede konkurrencevilkår) som en kvantitativ 

fremskyndelse (fuld markedsåbning i 2005). Formandskabet har tilkendegivet at man navnlig lægger vægt på sikringen 

af de kvalitative aspekter samt forpligtelserne til offentlige tjenesteydelser. For det andet sigter man også på politisk 

enighed om forslaget til en rådsforordning om grænsetariffer og håndtering af flaskehalse for eludvekslingen over 

grænserne.

Under hovedoverskriften bæredygtig udvikling på energiområdet vil Formandskabet især søge at opnå fælles holdning til 

Kommissionens nyligt fremlagte forslag til direktiv om bygningers energieffektivitet. Direktivet betragtes af 

Kommissionen også som en opfølgning på grønbogen om forsyningssikkerhed i hvilken en af hovedkonklusionerne var 

at fællesskabets handlemuligheder med sigte på forbedring af forsyningssikkerhede n navnlig bestod i en indsats for øget 

energieffektivitet i henholdsvis bygnings- og transportsektoren. Direktivet indfører krav om regler der på en række 

punkter svarer til den danske regulering, herunder blandt andet en mærkningsordning for boliger. 

Ud over disse hovedprioriteringer bør det nævnes at formandskabet sigter på at opnå substantielle rådskonklusioner 

vedrørende Kommissionens grønbog om energiforsyningssikkerhed med henblik på at udstikke de politiske 

retningslinjer for de konkrete opfølgningsinitiativer fra Kommissionens side. 

Statusrapport vedrørende Energicharteret har været fast punkt på dagsordenen igennem lang tid. Under Energicharteret 

forhandles for tiden en protokol om regler for transit af energi. Forhandlingerne planlægges afsluttet i oktober. Der 

planlægges endvidere en ministerkonference i december i år for at markere ti-året for charterprocessens start, og samtidig 

vil ministrene kunne underskrive den nye transitprotokol. 

Endelig figurerer en række punkter på dagsordenen hvorunder Kommissionen vil præsentere nye forslag. De kommende 

forslag vedrører minimumsstandarder for elapparaters energieffektivitet, opfølgning på SAVE og ALTENER-

programmerne, fornyelse af beslutningen om Transeuropæiske Energi-Netværk, brugen af bio-drivmidler til 

transportformål og endelig en fællesskabsramme for statsstøtte til kulindustrien til afløsning af EKSF-traktaten, der 

udløber den 23. juli 2002.


